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Medici a farmaceuti opäť ukázali silu spolupráce

Clinical Skills Event 2025

25. 03. 2025 08.54 hod.

Celoštátnej súťaže študentov farmácie a medicíny z Bratislavy, Martina a Košíc - Clinical Skills Event 2025, ktorá sa v piatok 14. marca
2025 paralelne konala v priestoroch Vedeckého parku Univerzity Komenského v Bratislave a na Lekárskej fakulte UPJŠ v Košiciach, sa
zúčastnilo celkovo 86 účastníkov, 20 študenti boli z Lekárskej fakulty UK v Bratislave.

Organizácia Clinical Skills Eventu sa v Bratislave už od roku 2022 každoročne strieda medzi Farmaceutickou fakultou UK a Lekárskou
fakultou UK v Bratislave. Aktuálny rok táto česť pripadla našej fakulte. Okrem študentov, ktorí sa na podujatí osobne zúčastnili v
Bratislave, bol vytvorený telemost so študentmi v Košiciach, kde súťažili aj niektorí študenti z JLF UK v Martine.

„Na Lekárskej fakulte UK v Bratislave toto podujatie veľmi podporujeme a tešíme sa, že sa na jeho organizácii podieľali aj naši aktívni
študenti z Bratislavského spolku medikov. Ich úsilie si veľmi vážime a oceňujeme. Prepájanie teoretických vedomostí s klinickými
zručnosťami, na ktorých tu pracujete, je pre nás kľúčové aj v rámci inovácie kurikula,“ uviedla pri slávnostnom otvorení profesorka
Alexandra Bražinová, prodekanka pre pedagogickú činnosť v študijnom programe všeobecné lekárstvo pre 1. až 3. ročník a pre rozvoj
teoretických ústavov.

Podujatie Clinical Skills Event pozostávalo z edukačnej a súťažnej časti. V rámci edukačnej časti účastníkov čakali odborné prednášky.
Tému Farmaceut v onkológii: partner lekára v liečbe pacienta si pripravil PharmDr. Boris Dudík, PhD. O tom, aký by mal byť Dobrý
lekár(nik), hovoril MUDr. Tomáš Havran.

Kazuistiky z praxe

Súťažná časť podujatia pozostávala z troch kôl. Súčasťou prvého rozstrelového boli otázky z farmakológie, na ktoré prítomné študentské
tímy museli odpovedať v danom časovom limite. Nasledovali kazuistiky, pri ktorých sa riešili diagnostické, terapeutické a
farmakoterapeutické postupy. Kazuistiky boli pripravené v spolupráci s odbornými garantmi súťaže, lekármi a farmaceutmi. Z našej
fakulty sa na príprave kazuistík podieľali a odbornú záštitu nad projektom prijali doc. PharmDr. Andrea Gažová, PhD. a MUDr. Kristína
Hudecová, PhD.

Odbornými garantmi podujatia boli aj PharmDr. Zuzana Kiliánová, PhD. a PharmDr. Gabriel Dóka, PhD. (Farmaceutická fakulta UK), doc.
PharmDr. Peter Takáč, PhD. (Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach), prof. MUDr. Jana Plevková, PhD. (JLF UK v
Martine), MUDr. PharmDr. Zuzana Javorová-Rihová, PhD. (LF SZU), MUDr. Mgr. Ivana Jochmanová, PhD. (LF UPJŠ v Košiciach) a
PharmDr. Monika Holécyová, PhD., MPH.

Podujatie organizovali členovia Slovenského spolku študentov farmácie (SSŠF), Spolku košických študentov farmácie (SKŠF),
Slovenskej asociácie študentov medicíny (SloMSA), Bratislavského spolku medikov (BSM), Martinského klubu medikov (MKM), Spolku
medikov Slovenskej zdravotníckej univerzity (SM SZU) a Spolkov medikov mesta Košice (SMMK).

Všetkým organizátorom aj účastníkom ďakujeme za ich nasadenie, energiu a čas, ktorý venovali tomuto podujatiu. Veríme, že si všetci
účastníci z Clinical Skills Eventu odniesli cenné praktické skúsenosti a zároveň poznanie, že posilňovanie medziodborovej spolupráce
zdravotníckych pracovníkov hrá kľúčovú úlohu v zlepšovaní kvality poskytovanej zdravotnej starostlivosti.
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Slovenské vysoké školy sa prezentujú v Indii

- Tlačové správy - Ministerstvo Facebook Zdieľať

Medzinárodná spolupráca a výmena poznatkov vrátane globálneho občianstva sú hlavnými témami prestížnej konferencie APAIE 2025,
ktorá patrí medzi najvýznamnejšie podujatia v oblasti vysokoškolského vzdelávania. Tento rok sa koná v indickom Dillí. Slovensko na nej
reprezentuje delegácia ministerstva školstva a predstavitelia 14 verejných vysokých škôl.

„India je naším partnerom v mnohých oblastiach, vzdelávania nevynímajúc. Na Slovensku študujú stovky indických študentov, najmä na
doktorandskom stupni. Medzinárodný veľtrh poskytuje vynikajúcu príležitosť na nadviazanie nových akademických spoluprác, ktoré sú
kľúčové pre konkurencieschopnosť slovenských vysokých škôl. Teší ma, že v Indii je momentálne najväčšia akademická delegácia
Slovenska od vzniku samostatnej republiky,“ uviedol štátny tajomník pre vysoké školstvo a akademický výskum Róbert Zsembera.

Veľtrh medzinárodného vzdelávania APAIE 2025 ponúka jedinečnú príležitosť na nadviazanie medzinárodnej akademickej spolupráce a
posilnenie postavenia Slovenska vo vysokoškolskom vzdelávaní. Nedostatok internacionalizácie je dlhodobý problém slovenskej
konkurencieschopnosti v rôznych oblastiach hospodárstva. Práve preto sa lákanie a udržanie talentov v krajine stalo jednou z hlavných
priorít programového vyhlásenia vlády a vedenia rezortu školstva.

Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR aktívne propaguje slovenské vysoké školy v zahraničí, pričom okrem možností
štúdia a mobilít či vedeckých spoluprác, prezentuje aj štipendiá pre talentovaných zahraničných študentov. Táto iniciatíva je jedným z
nástrojov podpory cirkulácie talentov a zvyšovania atraktivity Slovenska ako destinácie pre zahraničných študentov a akademikov.

„India má viac ako 50-tisíc vysokých škôl a univerzít, čo z nej robí jedno z najrozsiahlejších akademických prostredí na svete. Účasť
slovenských vysokých škôl na veľtrhu APAIE 2025 je významnou príležitosťou na nadviazanie kontaktov a rozvoj akademickej
spolupráce. Ministerstvo školstva zabezpečilo národný stánok, ktorý vytvára priestor na posilnenie medzinárodných väzieb a zapojenie
slovenských inštitúcií do globálneho akademického diania,“ povedal Róbert Maxián, mimoriadny a splnomocnený veľvyslanec SR v Indii,
ktorý bol v akademickom roku 1991/1992 postgraduálnym štipendistom práve na Indickom inštitúte zahraničného obchodu v Dillí.

Účasť zástupcov ministerstva a vysokých škôl na veľtrhu APAIE 2025 je financovaná prostredníctvom výzvy Plánu obnovy a odolnosti SR
„Podpora projektov propagácie vysokých škôl v zahraničí“. Cieľom tejto výzvy je zviditeľniť Slovensko ako dôležitého partnera v oblasti
vysokoškolského vzdelávania a podporiť internacionalizáciu akademického prostredia.

APAIE (Asia-Pacific Association for International Education) je popredný veľtrh zameraný na medzinárodné vysokoškolské vzdelávanie v
Ázijsko-pacifickom regióne. V roku 2025 sa koná v Dillí a očakáva sa účasť predstaviteľov univerzít a vzdelávacích inštitúcií z viac ako 50
krajín, vrátane Austrálie, Nového Zélandu, USA, Kanady, Švajčiarska a Nemecka. Slovenské vysoké školy sa na konferencii APAIE
zúčastnili už minulý rok v austrálskom Perthe.

Zúčastnené vysoké školy:

Univerzita Komenského v Bratislave, Slovenská technická univerzita v Bratislave, Ekonomická univerzita v Bratislave, Vysoká škola
múzických umení v Bratislave, Trnavská univerzita v Trnave, Univerzita sv. Cyrila a Metoda v Trnave, Slovenská poľnohospodárska
univerzita v Nitre, Žilinská univerzita v Žiline, Univerzita Mateja Bela v Banskej Bystrici, Trenčianska univerzita Alexandra Dubčeka v
Trenčíne, Katolícka univerzita v Ružomberku, Prešovská univerzita v Prešove, Technická univerzita v Košiciach, Univerzita Pavla
Jozefa Šafárika v Košiciach.

Aktivity realizované z finančných zdrojov Plánu obnovy a odolnosti SR.

Ministerstvo zároveň dbá na ochranu finančných záujmov EÚ a bojuje proti podvodom, korupcii, konfliktu záujmov a dvojitého
financovania a bude vykonávať kontroly so zameraním na tieto najzávažnejšie nezrovnalosti.
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Doktorandka Mária Lujza Csorba: Deti dnes jazyk nasávajú, no neprodukujú ho

0

Problémom pri výučbe angličtiny je podľa dobrovoľníčky Amerického centra v Košiciach najmä gramatická konštrukcia viet a
sebavedomie pri rozprávaní. Pomôže však hravá forma, zapojenie všetkých zmyslov a striedanie aktivít. Mária Lujza Csorba je
doktorandkou britských a americký štúdií na UPJŠ v Košiciach, má skúsenosti s vyučovaním v jazykovej škole a na univerzite.

Kedy ste vlastne pocítili túžbu venovať sa hlbšie anglickému jazyku?

Venujem sa mu v podstate od detstva. Moja túžba bola zo začiatku hnaná najmä potrebou rozumieť – piesňam, seriálom a filmom či
statusom. Postupne som vekom začala vnímať ďalšie výhody znalosti angličtiny. Najmä pri výbere vysokej školy, keď som si uvedomila,
že si na základe znalosti cudzieho jazyka môžem začať stavať kariéru.

Od 2. ročníka vysokej školy vyučujete angličtinu. Využívate nejaké kreatívne postupy výučby?

Vždy sa snažím vyskladať hodiny tak, aby boli pre študentov čo najzaujímavejšie. Závisí to však aj od ich potrieb a prostredia, keďže
mám skúsenosti najmä s vyučovaním súkromných hodín v jazykovej škole a momentálne ako doktorandka učím semináre anglickej
gramatiky na vysokej škole. Pri súkromných hodinách považujem za najdôležitejšie správny výber témy a jej spracovanie. Rada
využívam online interaktívne cvičenia alebo kvízy. Súťaživosť na skupinových hodinách je veľkou motiváciou k učeniu sa, no funguje to aj
na individuálnych hodinách formou prekonávania samého seba. Obľúbené je tiež pozeranie videí, počúvanie a analyzovanie piesní alebo
krátkych textov.

Máte pocit, že vďaka počítačovým hrám, seriálom a pesničkám deti angličtinu ovládajú výrazne lepšie ako napríklad vaši rovesníci v
detstve?

Vidím veľký rozdiel v slovnej zásobe, ktorú som mala ja a moji spolužiaci v ich veku. Tieto generácie už s technológiami a internetom
vyrastajú odmalička, vďaka čomu sú v kontakte s médiami, ktoré celosvetovo fungujú najmä v angličtine.

V čom majú najväčšie medzery?

Nechcem generalizovať, no často sa stretávam s dvoma najväčšími problémami – gramatická konštrukcia vety a rozprávanie, konkrétne
sebavedomie v rozprávaní. Dnešná mládež má širokú slovnú zásobu a nemá problém s porozumením. Deti jazyk nasávajú a teda mu aj
rozumejú, no neprodukujú ho.

Ako sa ich snažíte motivovať?

Z mojej skúsenosti deti a tínedžeri ešte často nevnímajú výber budúcej kariéry až tak vážne. Motivujem ich preto hlavne praktickými
príkladmi z ich života. Každý má nejaké záujmy, rád počúva hudbu, pozrie si nejaký film alebo video. Nie vždy je to možné v ich
materinskom jazyku a faktom je, že väčšina online a mediálneho sveta funguje v angličtine.

Aký spôsob učenia cudzieho jazyka je podľa vás najefektívnejší?

Prostredníctvom záujmov a tém, o ktorých by sa daný človek rád vzdelával aj mimo jazyka. Ďalej určite hravou formou, zapojením
všetkých zmyslov, striedaním aktivít. Všetko čo učenie obohatí, je dobrý nápad – hra, simulácia, kvíz, video, pieseň, vizuálne pomôcky,
zaujímavý článok, téma na diskusiu. Pri určitých témach, ako napríklad anglické slovesá, je veľmi efektívna metóda s názvom Total
Physical Response, kedy človek vykonáva alebo napodobňuje činnosť, ktorú nové slovíčko popisuje (pri slove squat (drep) študent spraví
drep).

Ste doktorandkou britských a americký štúdií na UPJŠ v Košiciach. Čím vás anglický jazyk natoľko fascinuje, že ste mu až takto zasvätili
profesijnú kariéru?

V treťom ročníku na gymnáziu, keď už som pomaly pociťovala tlak na to, aby som premýšľala nad tým „čo ďalej”, nás učiteľka angličtiny
zobrala na Deň otvorených dverí na UPJŠ, konkrétne na Katedru anglistiky a amerikanistiky. Odvtedy som nad inou možnosťou ani
neuvažovala. Ešte pred nástupom na vysokú školu som si spravila certifikát CAE na úroveň C1. Na KAA UPJŠ som následne
vyštudovala preklad a tlmočenie na magisterskom stupni súbežne s doplňujúcim pedagogickým štúdiom angličtiny a zostala ďalej na
doktorandskom stupni.

Ako ste objavili Americké centrum v Košiciach, respektíve kedy ste ho prvýkrát navštívili?
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Bližšie som ho začala objavovať práve vďaka štúdiu na Katedre anglistiky a amerikanistiky, keďže tá s Americkým centrom dlhodobo
spolupracuje. Mojím študijným zameraním, okrem iného, bola a stále je literatúra, takže keď som sa dozvedela o možnosti
dobrovoľníctva, hneď som sa prihlásila.

Čo je na ňom z vášho pohľadu najprínosnejšie?

Myslím si, že je to skvelý priestor pre žiakov a študentov každého veku s veľkým a hlavne originálnym prínosom pre edukáciu v podobe
rôznych podujatí, ktoré organizujeme. Okrem toho, že je tu samozrejme veľké množstvo knižných a učebných zdrojov, organizujú sa tu
pravidelne zaujímavé stretnutia diskusného a knižného klubu. Často sú pozvaní hostia z rôznych profesií a odvetví na prednášky,
prezentácie, rozhovory a diskusie.

Je Americké centrum z vášho pohľadu skôr prínosné pre dospelých alebo aj pre žiakov a študentov?

Som presvedčená o tom, že je prínosné pre každú vekovú kategóriu. Na pravidelnej báze fungujú letné denné tábory pre deti, letné školy
pre učiteľov, každoročné networkingové stretnutie pre učiteľov angličtiny, workshopy v rôznych programoch, technologické ukážky pre
deti a mnoho iného. Nedávno sme začali aj s programom pre najmenších, We Read and Talk in English, kde s malými deťmi čítame a
robíme sezónne aktivity.

Pôsobíte v ňo aj ako dobrovoľníčka – moderujete, pomáhate organizovať podujatia. Je to pre vás nejakým spôsobom prínosné?

Určite áno. Tematicky boli podujatia Amerického centra vždy prepojené s mojím študijným zameraním, čo je pre mňa ohromnou výhodou.
Okrem toho, organizácia podujatí a najmä ich moderovanie mi poskytuje možnosti pracovať na svojom prejave, verejnom vystupovaní a
zvládaní stresu. Niekoľkokrát som sa tak napríklad na rôznych akciách mala možnosť porozprávať s americkým veľvyslancom. Všetky
moje aktivity v centre ma niekam posunuli – osobnostne, študijne, či profesijne. Som za to všetko neskutočne vďačná.

Autorka: Andrea Bercik

Fotografie: Archív Radky Neubertovej

http://www.akcnezeny.sk

Sme akčné ženy a prinášame ti príbehy a články spoločne s ďalšími akčnými ženami, ktoré robia, čo milujú a rady o tom aj píšu.
Podporujeme sa navzájom v našich snoch. V tom, čo nás napĺňa a robí nám radosť. Pridaj sa k nám: https://akcnezeny.sk/registracia/
Spoločne vytvárame magazín, stretávame sa online a rovnako offline na vzdelávacich a motivačných podujatiach, ktoré organizujeme.
IG: #zenyktorerobiacomiluju #akcnezeny #akcnemamy #vzdelavanie #biznis #kariera

žiadne príspevky na zobrazenie

Zadali ste nesprávnu e-mailovú adresu!

Zadajte svoju e-mailovú adresu

Uložiť moje meno, e-mail a webové stránky v tomto prehliadači pre nabudúce poznámku.

Pridaj sa do Klubu akčných žien

Akčné ženy

Vitaj u nás! Sme inšpiratívny MAGAZÍN

a zároveň KOMUNITA akčných žien. Podporujeme sa navzájom v našich snoch, v tom, čo nás napĺňa a robí nám radosť. Sme tu pre
všetky, ktoré túžia po zmene a chcú rásť.

Sme inšpiratívny MAGAZÍN a zároveň KOMUNITA akčných žien. Podporujeme sa navzájom v našich snoch, v tom, čo nás napĺňa a robí
nám radosť. Sme tu pre všetky, ktoré túžia po zmene a chcú rásť.

Kontakt: redakcia@akcnezeny.sk

Inzeruj u nás obchod@akcnezeny.sk

Opýtaj sa nás info@akcnezeny.sk

Napíš do redakcie redakcia@akcnezeny.sk

https://mediaboard.com/
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Chceš vedieť ako prvá o testovaniach, súťažiach a eventoch?

Autor: Andrea Bercik
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